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Jimlínští hasiči
14.  července na  závodech 22.  ročníku Krušnohorské ligy skončili v  Černčicích 
na  třetím místě s  časem 17.59 a  díky tomuto výsledku postoupili v  soutěži 
na  bronzovou příčku. Bohužel do  konce letošního ročníku se  na  tomto místě 
neudrželi, ale čtvrtá příčka s 83 body není žádná ostuda.
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100 let republiky
i  v  naší obci si připomeneme toto významně 
výročí. V  sobotu 27. 10. 2018 Vás zveme 
na  setkání, kdy si připomeneme toto významné 
výročí. Sejdeme se  v  16 hodin u  Sokolovny 
v Zeměchách, půjdeme k pomníku, kde položíme 
kytici, projdeme se za  doprovodu hudby, 
vysadíme lípu – strom republiky, dojdeme 
na  zámek a  na  závěr akce bude ohňostroj. Děti 
obdrží balónky v  barvách trikolóry, které 
vypustíme na oslavu tohoto svátku.

Na návsi v Zeměchách
Jak už jsme Vás informovali, v  části Zeměch 
okolo školy budou ještě do  konce roku nové 
silnice. Před tím však je třeba položit plynovod. 
Výkopové práce využila i  lounská firma, která 
pokládá chráničky, kterými následně protáhne 
optické kabely a  nabídne rychlé internetové 
připojení pro naše občany. Obec také vyměnila 
potrubí mezi potokem a  rybníkem, které 
přivádí do  rybníka vodu, tedy pokud vůbec 
v potoce teče, což v letošním roce byl problém. 
Když už nebyla voda a  koryto bylo vyschlé, 
nechali jsme vyčistit nánosy bahna v potoce.
V  současné době je náves rozkopaná a  není 
na ni pěkný pohled. Obyvatelé zde bydlící mají 
ztížený přístup domů, ale už se začínají rýsovat 
obrubníky komunikací a  zanedlouho budou 
jezdit domů po  nové asfaltce. Na  poničených 
zelených plochách vyroste nový trávník 
a  věříme, že do  budoucna bude náves pěkná 
a třeba i více oživená.

DŮLEŽITÉ
Stále se ještě nevrátily všechny SOUHLASY k přípojkám plynu. Nutně je potřebujeme pro vyřízení 

všech povolení pro realizaci výstavby plynovodu. Pokud jste formulář někam založili a nemůžete 

ho najít, prosím kontaktujte obecní úřad a zajistíme Vám nový. Pokud potřebujete změnit místo 

napojení objektu, uveďte to do formuláře nebo kontaktujte projektanta.

Poděkovat bych tímto chtěla občanům, kteří se na základě výzvy spojili s obecním úřadem 

a spolupracují na převodu pozemků v ulicích pod komunikacemi do majetku obce.
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Potřebujete pokácet strom?
S  přicházejícím podzimem se  množí dotazy občanů na  to, jak potupovat, když potřebují pokácet 
strom na  vlastní zahradě nebo dvoře. Je třeba postupovat v  souladu s  vyhláškou č.  189/2013 Sb. 
o ochraně dřevin a povolování jejich kácení. V následujících řádcích se budeme věnovat pouze tomu, 
jak vyhláška řeší povolování kácení dřevin rostoucích na zahradách a dvorech domů.

Podstatné je nejprve rozlišit, o jaký strom se jedná a na jakém pozemku roste. Pokud se jedná o ovocné 
dřeviny rostoucí na  pozemcích v  zastavěném území evidovaných v  katastru nemovitostí jako druh 
pozemku zahrada, zastavěná plocha a nádvoří nebo ostatní plocha se způsobem využití pozemku zeleň, 
POVOLENÍ NENÍ TŘEBA.

Ovocnými dřevinami jsou myšleny dřeviny, které jsou člověkem záměrně vysazeny a  pěstovány 
za primárním účelem sklizně a konzumace jejich plodů. Při úvaze, zda se jedná o ovocnou dřevinu, 
lze pro účely vyhlášky využít následující seznam ovocných dřevin: Angrešt, rybíz, broskvoň, hrušeň, 
jabloň, temnoplodec, jeřáb obecný moravský (sladkoplodý), kdouloň, líska obecná, mandloň obecná, 
meruňka, morušovník, ořešák vlašský, maliník, ostružiník, slivoň, třešeň, višeň.
U ostatních dřevin, které nejsou ovocnými stromy, není třeba povolení, pokud obvod kmene měřený 
ve výšce 130 cm nad zemí, nedosáhne 80 cm. Vyhláška ještě stanoví další omezující podmínky, ale ty 
na území naší obce nepřipadají v úvahu.
V § 4 výše uvedené vyhlášky je stanoveno, co musí žádost obsahovat. Žadatelé mají možnost si žádost 
vyzvednout předtištěnou na obecním úřadě, nebo ji najdou na webu obce v aktualitách, kde je také 
informace o tom, jak postupovat.
Kácení dřevin se  provádí zpravidla v  období jejich vegetačního klidu. Obdobím vegetačního klidu 
se  rozumí období přirozeného útlumu fyziologických a  ekologických funkcí dřeviny. Tolik vyhláška, 
obvykle se období vegetačního vymezuje od 1.10. do 31.3. následujícího roku.

ZŠ Zeměchy

Dotační programy školy
V loňském roce probíhal ve škole druhým rokem projekt Otevřené oči, při kterém se nám podařilo 
získat pro školu 473.431 Kč, zapojena byla i  mateřská škola. Projekt byl ukončen 30. 6. 2018.
Z  dalších dotačních programů byla žákům hrazena doprava na  plavecký výcvik a  byly zakoupeny 
videotelefony do školy i školky.
Od  1. 9. 2018 čerpá škola pod názvem projektu Otevřené oči II další prostředky z  Evropských 
strukturálních fondů tentokrát v rámci OP VVV prostřednictvím výzvy 02_16_063 Podpora škol 
formou projektů zjednodušeného vykazování – Šablony II ve výši 471 644 Kč.

A  co nás čeká? Projektové dny s  odborníky ve  škole i  mimo školu, zapojení odborníků z  praxe 
do vzdělávání ve  školní družině, čtenářské kluby a kluby zábavné logiky a deskových her, zapojení 
ICT (pro nás již dávno běžnou praxí) do vzdělávání, kde je podmínkou zakoupení deseti notebooků 
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nebo tabletů (nahradíme staré), spolupracovat budeme s  ekologickými centry, s  farmáři, lesníky 
a historiky, možná i  s  archeology a antropology, navštívíme zajímavá místa v našem kraji a  rodiště 
významných osobností, Pražský hrad, skanzeny…, rozšíříme knižní fond školy, zakoupíme nové hry 
a další pomůcky podle zaměření jednotlivých šablon projektu.
Máme se na co těšit!  Zdenka Dvořáková

Biofeedback– naše chlouba
Od  začátku tohoto školního roku probíhá na  naší škole velmi 
neobvyklý a  ve  školách ojedinělý projekt – trénink metodou 
EEG Biofeedback. Je to metoda, která naučí člověka ovládat své 
mozkové vlny.
Impulzem bylo velmi zajímavé a  motivující školení odborníků 
z EEG institutu Praha. To, co metoda dovede, je úžasné a mohla 
by pomoci našim žákům. Po  krátké úvaze vyvstalo rozhodnutí, 
že se pokusíme získat přístroj a vše, co k tomu patří, abychom pomohli dětem, které to potřebují.
Nejprve jsme museli absolvovat několikadenní kurz pro získání teoretických znalostí a následně pak 
nezbytnou praxi. S materiálním vybavením pomohla obec, protože přístroj nepatří k nejlevnějším. 
Od  první myšlenky k  prvnímu tréninku uběhlo více než šest měsíců, ale veškeré problémy jsou 
zapomenuty a vše se konečně rozjelo.
Jak metoda pomáhá?
Nejefektivnější je v případě poruch spánku nebo usínání. Pomáhá ale i při poruchách pozornosti, 
soustředění, chování, impulsivity, těkavosti, neklidu či agresivity. Sníží pocity únavy a slabosti, zlepší 
kontakty s okolím. Účinek EEG Biofeedbacku je trvalý podobně jako umění číst a psát. Pro nás to 
byl krok do neznáma, ale jsme rádi, že jsme jej udělali. Mgr. Věra Špičková

Cítoliby a fotbal
Všude se  dozvídáme, jak děti nesportují a  věnují čas 
počítačům a tabletům. Ve středu 19. září jsme jako škola 
přijali pozvání citolibského fotbalového sportovního 
klubu na  akci „Dej svůj první gól“. Náborovou akci 
pro získání malých fotbalistů pojali tamní fotbaloví 
představitelé velmi zábavně a akčně.
Pozvány byly školy z blízkých vesnic a dokonce i z Loun. 
Třídní kolektivy si vyzkoušely v  rámci modelového 
fotbalového tréninku rychlost svých nohou při skákání 

do obručí, šikovnost při práci s míčem, odvahu při skákání z trampolíny na molitanovou žíněnku, 
hbitost při podbíhání roztočeného lana a  myšlení 
při fotbalové strategii.
Akce měla dětem dokázat, že sport je zábavný 
a čas při něm rychle utíká. I nám dopoledne rychle 
uběhlo. Za své snažení byli žáci (i žákyně) odměněni 
medailí, reklamním náramkem a  sáčkem bonbónů. 
Všem se v Cítolibech líbilo.
 Mgr. Věra Špičková
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První čtyři týdny ve školce
Začátek nového školního roku proběhl letos v  klidu, nové děti se  dobře adaptovaly – ty úplně 
nejmenší zatím chodí do školky jen občas, s doprovodem maminky, aby si postupně zvykly a dobře 
se  zapojily mezi starší děti. Od  prvního týdne jsme proto začali ve  školce „pracovat naplno“ – 
děti, které již do školky chodily, se po dvou měsících prázdnin na práci těšily. První týden si děti 
zopakovaly pravidla naší mateřské školy, aby si připomněly, co se ve školce smí a co se nesmí, jak 
se chovat ke kamarádům, k učitelkám, k hračkám, jak dbát o svoji bezpečnost ve třídě i na zahradě. 
Povídali jsme si o prázdninách, o tom, co děti prožily, kde byly a co hezkého si z prázdnin pamatují. 
Zopakovali jsme si první básničky, vytleskávání rytmu slov i říkadel, poznávali jsme ovoce a zeleninu, 
které nyní sklízíme na zahrádce. Počítali jsme hrušky, jablíčka a švestky, hledali první písmenko slov.

V druhém týdnu si děti donesly do školky z domova svoji oblíbenou hračku a povídaly si o tom, 
jak se s hračkami zachází, jak a kam se uklízejí, které hračky patří do školky, a proto jsou společné 
a které máme doma, a tedy jen pro sebe. Děti nechaly hračky oživnout, vymýšlely si jejich příběhy, 
stavěly jim v herně domečky, také si je vzájemně půjčovaly a nakonec svoji hračku nakreslily.

Třetí týden jsme nazvali „Jablíčkový týden“
V  pondělí děti vyrobily z  filcu červíčka Toníčka, který 
se zabydlel v krásném jablíčku a který děti provázel celým 
týdnem her, pohádek, pokusů a výtvarných činností. Aby 
mu nebylo smutno, vyrobily děti ještě jednoho červíčka – 
vystříhaly barevná kola a po jejich slepení vznikl dlouhý 
červíček, kterého jsme vystavili na  nástěnce v  šatně. 
Děti pak dostaly domácí úkol – přinést do školky jedno 
jablíčko. Většina dětí úkol splnila, jablíčka děti nosily 
celý týden. Hned v úterý jsme s jablíčky začali pracovat. 
Nakreslili jsme veliký strom, děti jej vybarvily a  pak 
na  něj otiskovaly rozpůlená jablíčka, (malá, spadaná) 
namočená v červené tempeře.
Ve  středu zůstaly ve  školce jen malé děti, („velikáni“ 
odjeli na fotbálek do Cítolib), které si s pomocí kamaráda 
červíčka Toníčka procvičily práci s lepidlem – polepováním malých částí barevných papírků vyráběly 
opět jablíčka. Procvičily si tak trhání papíru a práci s lepidlem.
Donesená jablíčka jsme vystavili, povídali jsme si, co dobrého se  dá z  jablíček udělat. Tak jsme 
jablíčka strouhali, krájeli, hledali jsme hvězdičku v rozkrojeném jablíčku, všechno jsme ochutnávali 
a samozřejmě jsme si také upekli štrůdl, který se nám povedl a všem moc chutnal.

Fotbálek v Cítolibech
Osm našich předškoláků se zúčastnilo akce pro děti z několika 
mateřských škol – na  hřišti v  Cítolibech si děti zasportovaly 
a  zasoutěžily v  různých disciplínách, součástí byl i  fotbálek, 
na  který se  děti nejvíce těšily. Děti prožily krásné dopoledne 
plné pohody, zábavy a sluníčka.
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V  posledním zářijovém týdnu k  nám do  školky 
již po  několikáté přijelo divadlo „Šikulka“, Jeho 
vzdělávací pohádky se  nám i  dětem vždy líbí 
a proto jej u nás ve školce rádi vítáme. I  tentokrát 
měli pro naše děti připraveny tři pohádky – z každé 
si děti odnesly něco poučného a zajímavého. První 
pohádka byla o  tom, jak se  k  sobě mají chovat 
sourozenci, druhá byla o koťátku, které důvěřovalo 
zlé lišce a  vydalo se  s  ní do  světa, kde mu liška 
sebrala všechno jídlo a  nechala ho samotného. 
Koťátku pomohl kamarád pejsek, který mu také 
vysvětlil, že nemá důvěřovat nikomu cizímu. Třetí pohádka byla o tom, jak se třídí odpadky. Zlý 
vlk naházel odpadky do rybníka, ostatní zvířátka jej za to odsoudila k pokutě a vlk musel rybníček 
vyčistit a odpadky roztřídit do správných kontejnérků.
Pěkné pohádky doprovázela krásná hudba, děti si při tom i  zazpívaly a  zacvičily, první letošní 
divadlo nás opravdu potěšilo.

První týdny jsou za námi, byly plné sluníčka a ještě letní pohody. Většinu času prožily děti na zahradě, 
využívali jsme ji dopoledne i odpoledne. Ze  stromů ale již začaly padat první barevné listy, těšíme 
se na nadcházející podzim a na další akce, které nás v tomto období ve školce čekají.  Hana Todtová

Hernička Jimlíňáček
Čas utíká všem jako voda, a  v  herničce to není 
jinak. V  červnu to byl již rok, co začala fungovat 
Hernička Jimlíňáček. Za  první rok byla otevřená 
180 krát. Akcí proběhlo nespočet, jak venku, tak 
uvnitř. Navštívilo jí skoro 600 dospělých a 730 dětí. 
Některé děti u nás byly jen párkrát, ale máme i své 
stálé maminky s  dětmi, které navštěvují herničku 
pravidelně. Dojíždí k  nám i  maminky z  Loun, 
Cítolib, Hřivic  atd. Poslední akcí v  prvním roce 
bylo „Vítání léta“, ze kterého je fotka u článku. Přes 

prázdniny byl provoz herničky omezen a od září opět rozšířen. První větší akcí v září byla již po čtvrté 
„barevná cesta“, kdy se nám povedlo vytvořit nový rekord a to hned 134 metrů. Na závěr bych chtěla 
poděkovat hlavně těm, kteří nás navštěvují pravidelně a popřát herničce, aby i další rok byla rodiči 
a dětmi hojně navštěvovaná.

Konec sezony se neodvratně blíží
Letošní léto nás všechny překvapilo. Myslím, že nikdo nečekal, jakých teplot se dočkáme a hlavně jak 
dlouho budou trvat. Teď už to však vypadá, že je léto definitivně za námi a čeká nás podzim a zima. 
Doufám, že jste si užili naše Zámecké kulturní léto a vybrali jste si z něj, to co vám bylo nejmilejší. 
Ať už to byly divadelní představení, noční prohlídky, hudební festival, nebo projekce Kinematografu 
bratří Čadíků.



7

V  letošním roce se  vybrala na  dobrovolném 
vstupném při projekcích Kinematografu v  celé 
republice rekordní částka 1,5 milionu a tato částka 
byla předána Kontu Bariéry Nadace Charty 
77. Mohu vám tlumočit poděkování ředitelky 
nadace Boženy Jirků, kterou jistě znáte ze  spotu 
před filmem. Dobrovolné vstupné, které jste 
naházeli do  pokladniček při projekcích je jako 
tradičně jedno z nejvyšších v republice. Pravidelně 
předháníme i  mnohá krajská města. Celkově 

letos kinematograf promítal na  140 místech a  Jimlín se  mezi nimi určitě neztratí. Konto Bariéry 
funguje nepřetržitě už od roku 1992 a za tu dobu pomohlo tisícům lidí s handicapem, díky vašemu 
dobrovolnému vstupnému, může pomáhat 
i mnoha dalším, děkujeme.
Poslední akcí letošního léta bylo tradiční 
zámecké strašení pod názvem Zombie útok 
na  Nový Hrad. A  útok to skutečně byl. 
Na  akci, jejíž návštěvnost v  minulých letech 
byla mezi 400–600 návštěvníky, dorazilo 
letos přes 1200 lidí. Během prvních 20 minut 
po otevření prošlo bránou 700 osob, což je asi 
časový rekord. Počasí nám tentokrát přálo, tak 
si návštěvníci mohli užít zombíků do sytosti. 
I když to bylo vykoupeno delšími čekacími dobami ve frontě u šenku, nebo na prohlídku sklepení.
Ve dnech 18 . – 19. října bude zámek hostit Historickou konferenci Poohří, v jejímž rámci proběhne 
kolokvium na  téma Lounsko ve  středověku a  raném novověku. I  když konference cílí hlavně 
na odborníky, rádi uvítáme i návštěvníky z řad laické veřejnosti.

Bohužel v  letošním roce nebude Zámecký ples. 
Důvodem je stále probíhající rekonstrukce vnitřních 
prostor. Momentálně se  pracuje na  schodišti, 
v  arkádové chodbě a  v  prostorách před vstupem 
do sálů. Stále čekáme na výměnu oken, jejíž termín 
se  neustále odsouvá. Vypravte se  proto raději 
v letošním roce na plesy do okolí, abychom se mohli 
zase všichni sejít při tom Zámeckém plese v příštím 
roce.
Jak jistě víte, slavíme v letošním roce 100 let od vzniku 
Československa. V  rámci oslav pořádaných naším 

zřizovatelem, Ústeckým krajem, bude Nový Hrad otevřen v termínu 26. – 28. 10. zdarma. Stejně tak 
další příspěvkové organizace v oblasti kultury a památkové péče. Hlavní část krajských oslav bude 
probíhat na Výstavišti Zahrada Čech v Litoměřicích.
Poslední akcí tohoto roku bude tradiční Adventní setkání na  Novém Hradě, které proběhne 
1. prosince od 10 do 17 hodin. Zámek je otevřen až do konce října úterý–pátek 10–15 hodin. Soboty, 
neděle a svátky 9–16 hodin.  Josef Kabát
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Dobrovolní hasiči Jimlín
Tuto sezónu jsme zahájili 22.  ročník Krušnohorské 
ligy. A jak jsme dopadli? Minulý ročník se nám vyvedl 
a my skončili na krásném 3. místě. Letošní rok jsme 
chtěli umístění obhájit nebo být dokonce lepší. První 
soutěž proběhla ve  Lhenicích, kde se  nám bohužel 
moc nezadařilo a my si domu vezli 6 bodů za 5. místo. 
Další kolo proběhlo ve Štrbicích, které také nedopadlo 
dle našich představ. Další tři soutěže se trochu povedly 
a my brali cenné body za umístění na 3. místě. Dostali 
jsme se  tak na  bronzovou příčku, kterou jsme chtěli 
zuby nehty uhájit. Do  poslední soutěže v  Duchcově 
jsme měli bodový náskok, ale nic nebylo jisté. Kluci 
z  Předonína, kde hostují i  naši 3 kluci z  týmu, měli 
v záloze žolíka a plně ho využili. Vyhráli a brali tak dvojnásobný počet bodů a i přes náš velký náskok 
nás odsunuli na neoblíbenou bramborovou příčku.
Letošní rok nedopadl tak, jak bychom si přáli, ale příští rok zas ukážeme, kam patříme. Tímto 
bychom Vám chtěli moc poděkovat za Vaši podporu a návštěvu na domácí soutěži, promítání filmu 
a rozloučení s létem na našem hřišti. Za rok ahoj, kluci z Jimlína.

Dobrovolní hasiči Zeměchy
Závodní sezóna nám skončila a  je na  čase hodnotit a  přemýšlet o  té další. V  letošním roce jsme 
se účastnili především soutěží v  rámci Podřípské hasičské ligy, kde jsme skončili v kategorii na 3B 
na 3. místě a v kategorii na 2B bohužel těsně na 4. místě. Věříme, že v příštím roce se nám podaří 
výkony zlepšit a především se vyvarovat chyb. Novinkou ve vybavení je pořízení vozidla Ford Transit 
pro 9 osob, který nahradí již dosluhující stávající Renault Trafic. Vozidlo nám jeho majitel daroval 
za symbolickou 1,–  Kč.
V  rámci výjezdové jednotky se  rozjely práce na  vozidle Tatra 148 CAS 32. Přes zimu se pustíme 
do  modernizace nástavby a  dáme cisterně nový lak. Na  rekonstrukci a  modernizaci cisterny jsme 
obdrželi dotaci od Ústeckého kraje ve výši 100 tisíc Kč. Při realizaci jsme se zavázali většinu prací 
udělat vlastními silami, takže v zimě opravdu zahálet nebudeme, protože vše musí být hotovo v květnu 
příštího roku.  
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Sokol Zeměchy
Během léta jsme nabírali síly na  další období a  rekapitulovali XVI. Všesokolský slet, na  kterém 
se podíleli naši cvičenci na dvou skladbách. Skladbu „Chlapáci“ secvičovalo 8 cvičenců pod vedením 
cvičitele Davida Kubalíka a druhou skladbu „Děti to je věc“ secvičilo 8 dětí pod vedením cvičitelek 
Ilony Bakosové a Dany Tesaříkové. V Praze cvičenci stihli mezi nácviky výstup na Petřín i galaprogram 
v O2 aréně. Děti navíc stihly Laser arénu, multifunkční hřiště s vodou a různé pražské památky. Tohle 
všechno by se nedalo zrealizovat bez pomoci našeho Sokola a zejména našich obětavých cvičitelů, 
obce, rodičů a řady dobrovolníků, kterým bychom rádi touto cestou moc poděkovali. Poděkování také 
patří panu Svítkovi za dopravu tam i zpět a také panu Klovrzovi, který pomáhal po celou dobu při 
secvičných a řadě vystoupení včetně Sletu.
Prázdniny byly časem odpočinku, ale také nočního dobrodružství. Dne 10. 8. proběhl Noční pochod, 
start byl ve 20:30 v Domoušicích a cíl v Zeměchách u Sokolovny. Pro zájemce bylo zajištěno přespání 
přímo v sokolovně. Od začátku září opět cvičíme každý den v týdnu. Je možné se ještě přidat.
Na závěr krátká informace z fotbalu. Po šesti zápasech se nacházíme na sedmém místě se čtyřmi body 
za jednu výhru a jednu remízu. Úspěchem je remíza s dosud neporaženými Lenešicemi 2:2. Čekají nás 
ještě další utkání, tak pevně věříme, že v tabulce ještě postoupíme. M. Valeš, V. Červíček

Náves Zeměchy – koncept řešení (Lucie Kadrmanová, J. A. Šturma)
Přinášíme návrh autorů architektky Lucie Kadrmanové Chytilové (Architekti City Upgrade) 
a botanika Jana Aberta Šturmy, kteří působí na Lounsku v rámci projektu Místa zblízka. Následující 
text je z  důvodu omezeného prostoru v  našem čtvrtletníku zredukován, plné znění návrhu včetně 
grafické přílohy naleznete na webu obce www.jimlin.cz i na facebooku. Prosím, berte tento návrh jako 
podklad k diskusi, námět k zamyšlení. Budeme velice rádi za vaše komentáře, nápady a připomínky. 
Do konce října je můžete psát na obecní facebook nebo zasílat na e-mail: starosta@jimlin.cz.

4

3

2

1

6

5
5

7

8



10

Celková idea řešení spočívá v propojení školy s předprostorem a vytvoření místa pro venkovní aktivity 
dětí: školní předprostor (1), venkovní hřiště nebo učebna (2). Dále jde o  scelení prostoru jedním 
povrchem mezi hospodou a rybníkem (4), hasičárnou a kapličkou (3), zároveň o funkční rozčlenění 
na volnou plochu a parkovou plochu. Součástí je také návrat vody a „přírodě blízká“ úprava potoka (5) 
a břehů vodní nádrže (6) včetně úpravy zeleně a vytvoření členitějšího parku (7).
Architektonické řešení, řešení materiálů a povrchů
V rámci revitalizace návsi doporučujeme v některých částech asfaltové plochy nahradit kamennou 
dlažbou. Před budovou hospody (dnes není využívána, ale předpokládáme, že úpravou návsi se může 
stav změnit (4)) a mezi hasičárnou a kapličkou. Vydláždění pomůže hlavně dnes zapadlé kapličce, aby 
vytvářela důstojnou dominantu veřejného prostoru. (3)
V druhé části návsi, před budovou školy, doporučujeme vytvořit zpevněné pobytové plochy. První 
prostor (1) přímo před budovou školy by měl umožňovat posezení na lavičkách před vyučováním nebo 
čekání rodičů na své děti, zároveň by si zde děti mohly hrát. Může zde být instalován zábavný mobiliář, 
který si děti samy vyrobí nebo si ho samy vymalují; participace dětí omezuje možný vandalismus.
Další podobný kruhový prostor může vzniknout za  silnicí (2). Ten však bude jednoduchý rovný 
mlatový nebo travnatý a opět ohraničený stromy. Může fungovat jako venkovní třída nebo venkovní 
prostor pro hru větších děti s míčem nebo s jiným náčiním. Mobiliář navrhujeme dřevo v kombinaci 
s kovem.
Zeleň a voda na návsi
Značnou hodnotou rozsáhlé a atypické zeměšské návsi je velké množství starých stromů, převážně 
jasanů, rostoucích podél vodní strouhy (7). Zásadním krokem je odstranění nevhodných výsadeb 
dnes už místy velmi mohutných jehličnanů. Jde především o prostor před školou a pak centrální část 
návsi, kde jsou vysázeny částečně živořící smrky.
Pro zapojení koryta potoku do parku navrhujeme narušení rovného koryta zákruty (meandry) (5), 
doplnění vlhkomilných rostlin a dřevěných, přírodních herních prvků pro mladší i starší děti. Úprava 
bude navržena tak, aby fungovala i při nedostatku vody v korytu.
Vodní nádrž na návsi má většinu břehů zděných. Navrhujeme proto výraznější odstranění bariér – 
alespoň částečné zpozvolnění břehů rybníka (6), které by vodu na  návsi zatraktivnily jak pro lidi, 
tak pro mokřadní biotu. Vytvořením alespoň nějaké břehové vegetace by se pravděpodobně zvýšila 
samočistící schopnost nádrže
Doprava
Navrhujeme zklidnění průjezdné dopravy místem v místě ulice podél potoka mezi rybníkem a sochou 
Sv.  Jana Nepomuckého (8). Zde může být zákaz průjezdu a budou sem moci jezdit jen místní. Je 
to vhodné především kvůli zvýšení bezpečnosti lidí a  dětí, pokud zde budeme revitalizovat park 
a doplňovat prvky pro hru dětí.
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Vítání občánků
Na třetí letošní vítání občánků 
bylo pozvaných celkem 6 dětí. 
Mezi dětmi byla jen jedna prin-
ceznička, jinak samí kluci. Orga-
nizátory potěšilo, že přišli všichni 
pozvaní a  doprovodili je babičky, 
dědečkové, tetičky, strýčkové a ne-
dělní odpoledne 23. září si malou 
slavnost společně užili. Děti byly 
rozděleny do dvou skupin, aby se 
všichni do malé zasedací místnos-
ti obecního úřadu vešli.  V úvodu 
paní Svobodová přivítala přítom-
né hosty i  děti ze základní školy 
v Zeměchách, které přednesly bás-
ničky. Po projevu paní starostky se 
rodiče zapsali do pamětní knihy 

a spolu s přáním obdrželi dárečky. Pro maminky malou kytičku, dětem plyšáčka a zlatý čtyřlístek pro 
štěstí. Na závěr všichni využili možnost fotografovat své ratolesti v kolébce. 

INFORMUJEME
  Pozvání do  divadla Broadway v  Praze na  představení Muž se  železnou maskou. Termín 

představení 8. prosince 2018. Vstupenky v předprodeji na obecním úřadě Jimlín. Cena vstupenky 
400 Kč.
  Podzimní hrátky, akce školy a školky, je připravena na 25. října od 15 hodin.
  Svoz tříděného odpadu – plast každé pondělí, papír úterý s intervalem čtrnáctidenním a jednou 

měsíčně sklo.
  Na  víkendové dny dává obecní úřad menší modrý kontejner na  bioodpad na  plochu proti 

vlakovému nádraží. Zatím tam byl dvakrát a někdo si tam odložil velkou krabici s komunálním 
odpadem. Nepochopení nebo schválnost? Pokud se  to bude opakovat, nebude možné zde 
kontejner nechávat.
  Letošní nezvyklé sucho způsobilo, že zcela vyschl potok zásobující vodou všechny tři obecní 

rybníky. Obec vydala nařízení, kterým zakázala odběr vody z rybníků a vodoprávní úřad vydal 
stejné nařízení i pro Hasinu. V rybnících stále chybí velké množství vody a život rybám v nich 
zachraňují hasiči a  zaměstnanci obce, kteří se  střídají v  okysličování vody pomocí čerpadla. 
Také zalévání zeleně patřilo mezi úkoly letošní sezóny. Naštěstí ve  studně nedaleko rybníka 
v Zeměchách bylo stále vody dost.
  Nové posezení kapličky za  zámkem poškodili neznámí vandalové, deska stolu je poškrábaná 

a počmáraná.
  Připomínáme doporučení pro ty, kdo se  chystají v  nejbližší době opravovat fasády. Pokud 

uvažujete o přípojce plynu, bylo by vhodné v rámci opravy umístit skříň pro hlavní uzávěr plynu 
(pokud nebude v samostatném pilířku mimo dům). Jak správně skříň pro uzávěr plynu umístit 
Vám poradí projektant. Kontakt získáte na obecním úřadě.



Třídíte odpady?
Možná si s některými nevíte rady, 
přinášíme informace „kam s ním“

Opravujete byt a na zdech byly tapety? Z podstaty věci by se na první pohled mohlo zdát, 
že taková tapeta je papír a měla by se tedy vytřídit do modrého kontejneru na papír. 
Chyba lávky. Na tapetách je nános lepidla a někdy i kousky omítky. Tapety odneste 
do sběrného dvora.

Co ještě nepatří do modrého kontejneru? Některé papírové obaly jsou z papírové hmoty, 
která již několikrát prošla recyklací a nelze ji znovu zpracovat. Jsou to obaly od vajíček 
a ruličky od toaletního papíru. Do modrého kontejneru nepatří mastný, promáčený nebo 
jakkoliv znečištěný papír, uhlový a voskový papír, papír zatavený do fólie, použité dětské 
pleny a dámské hygienické potřeby, použité papírové utěrky nebo kapesníky.

Je třeba přemýšlet logicky – například před vhozením papírového odpadu do modrého 
kontejneru kartonové krabice rozřezat nebo rozložit. Proč? Ušetříte prostor v kontejneru 
a umožníte dalším poctivým třídičům, aby také mohli vhodit svůj papírový odpad.

Není polystyren jako polystyren. Obalový čistý polystyren, třeba z nových spotřebičů, patří 
do žlutého kontejneru na plast. Naopak stavební polystyren patří do velkoobjemového 
kontejneru. Totéž platí i o podlahových krytinách jako je PVC, linoleum apod. Také 
novodurové trubky nejsou plastem, který patří do žlutého kontejneru.

Několik specifik má i třídění skla do zelených kontejnerů. Rozhodně tam nepatří 
keramika, porcelán, autosklo, zrcadla nebo třeba drátové sklo, varné a laboratorní 
sklo ani sklokeramika. Všechny tyto uvedené výrobky kromě skla obsahují další příměsi, 
které není možné od skla oddělit.

Kartony od vajec tam nepatří!Takto to dopadá, když jsou v kontejnerech celé krabice.


